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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID 

JAARREKENING 

 

Datum:  20 mei 2015 

Plaats:  oude raadzaal 

Tijd:  20.00 – 22.25 uur 

 

Aanwezig: de heer B.N. Benjamins (voorzitter, D66), de dames L.R. van Gijlswijk (SP), C.E. Bloemhoff 

(PvdA), E. Akkerman (VVD), S.A. Koebrugge (VVD) en A. Kuik (CDA) tot 21.00 uur, de heren 

J.H. Luhoff (D66), C. Schimmel (D66), B. de Greef (SP), D.J. van der Meide (PvdA), M. van der Glas 

(GroenLinks), W.B. Leemhuis (GroenLinks), A. Sijbolts (Stadspartij), R. Bolle (CDA), E.B. Koopmans 

(ChristenUnie), M.M. van den Anker (Student en Stad) en T. van Zoelen (Partij voor de Dieren) 

Namens de griffie: de heer W.T. Meijer (commissiegriffier) 

Namens het college: de heren P.E.J. den Oudsten (burgemeester) tot 21.00 uur, T. Schroor (D66) vanaf 

21.00 uur, J.M. van Keulen (VVD) vanaf 21.00 uur  

Verder aanwezig: de heren Drost en De Vries (E&Y) vanaf 21.00 uur  

Verslag: de heer J. Bosma (Notuleerservice Nederland) 

 

 

Programma 10 Veiligheid  

 

De voorzitter: 

 Opent de vergadering om 20.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom. 

Mw. Kuik (CDA): 

 Hamert er vaak op dat het schoon en heel houden van de stad leefbaarheid en gedrag ten goede 

komt. Het is goed dat dit een speerpunt is. 

 Wijst erop dat Exodus volgens nieuwe regels een deel van de ex-gedetineerden niet meer kan helpen 

met onderdak. Het is een zorgpunt dat zij wel een nieuwe kans krijgen. 

 Vindt het mooi dat woninginbraken en geweldsdelicten in de binnenstad dalen, al blijft 633 delicten 

een belachelijk groot aantal. De inzet mag nog steviger. 

 Pleit ervoor actie te ondernemen als landelijk beleid nog langer op zich laat wachten om de positie 

van vrouwen in de prostitutiebranche te verbeteren. Het verhogen van de minimumleeftijd kan. 

Dhr. Van den Anker (Student en Stad): 

 Hoopt dat de rust in het A-kwartier weer kan keren met cameratoezicht en straks met het verdwijnen 

van prostitutie. 

 Mist cijfers om te kijken of het aanslaan van de aanpak veelplegers zich voortzet. 

 Wijst op het belang van voorlichting aan jongeren voor inbraakpreventie. Hoe worden 

kennisinstellingen hierbij betrokken? 

 Concludeert dat de aanpak van O-teams in de binnenstad werkt, het geweld neemt af. 

 Pleit voor een scherpere aanpak van criminelen achter mensenhandel. Er is weinig zicht op. 

 Is teleurgesteld omdat kamerverhuurcontroles achterblijven. Er is veel werk aan de winkel om in 

2015 op ten minste 1100 uit te komen. 

 Vindt het belangrijk dat op verschillende niveaus aandacht is voor aardbevingen. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

 Is blij dat in de Begroting 2015 de financiële knelpunten in veiligheidsbeleid en bij het Meldpunt 

Overlast en Zorg zijn opgelost. 

 Is bezorgd over de stijging van drugsoverlast. 

 Vraagt hoe het college omzeiling van de minimumleeftijd in de Horecawet gaat aanpakken. 

Mw. Akkerman (VVD): 

 Is blij met de daling van woninginbraken en geweldsmisdrijven. 

 Vraagt of de motie om meer in te zetten op huiselijk geweld via het onderwijs al wat oplevert. 

 Is het ermee eens dat het begint met preventie, maar handhaving blijft belangrijk en kan ook 

preventief werken, zoals in het A-kwartier. 

 Kan moeilijk inschatten wat de werkelijke omvang van mensenhandel is en mist gegevens over 
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opsporing van daders. Landelijk verbetert dat, hier ook? 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

 Is blij met de daling van woninginbraken en geweldsmisdrijven, maar ziet dat Groningen klimt naar 

de twaalfde plaats in de AD Misdaadmeter. Het kan nog beter en de focus moet blijven. 

 Pleit voor eigen prostitutiebeleid in september. De nieuwe landelijke wet vertraagt dit. 

 Vindt dat mensenhandel een van de belangrijkste speerpunten moet blijven. 

Dhr. Schimmel (D66): 

 Ziet een redelijk stabiel beeld met kleine verschuivingen. Woninginbraken dalen en de persoonlijke 

aanpak van veelplegers werkt goed. 

 Constateert een stijging van het aantal mishandelingen per duizend inwoners. Zit het uitgaansgeweld 

daarbij in? 

 Vindt het winst dat prostitutie en mensenhandel vol op de agenda staan en verwacht dit jaar extra 

slagen te maken. 

 Wijst op de gevaren van illegale wietteelt met de ontploffing laatst. Helaas werkt de landelijke 

overheid experimenten met legale teelt tegen. Lobbyt de burgemeester door of legt hij zich neer bij 

de aangenomen motie van het CDA om hier geen ruimte voor te geven? 

Mw. Bloemhoff (PvdA): 

 Sluit aan bij de complimenten over woninginbraken en geweldsincidenten. 

 Vindt het goed dat meer drugspanden zijn gesloten en sluit aan bij de vraag van D66. 

 Constateert dat overlast in wijken toeneemt, met name het percentage mensen dat zich onveilig 

voelt, stijgt. Ligt het aan minder wijkagenten en stadswachten? Hoe werkt de aanpak van hotspots 

en buurtbemiddeling? Een uitvoerige analyse is nodig. 

 Vindt het onbevredigend dat geen grip te krijgen is op cijfers over mensenhandel en wil een link 

leggen in het nieuwe prostitutiebeleid. De MJD werkt er hard aan. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

 Complimenteert het college dat er meer indicatoren zijn, al kan het beter. Zo staat ergens dat een 

doelstelling is behaald, maar de inhoud ervan blijft onvermeld. 

 Is blij met de daling van woninginbraken en geweldsdelicten en benieuwd naar een verklaring. 

Komt het door de verscherpte aanpak of is het een autonome ontwikkeling? 

 Vindt de gegevens over veelplegers onduidelijk. Het aantal zeer actieve is afgenomen, is daardoor 

het totaal wellicht toegenomen? 

 Informeert of er al resultaten zijn van het grootschalige onderzoek naar vastgoedfraude en 

witwaspraktijken. 

 Beaamt dat illegale teelt erg onveilige gevolgen kan hebben. Reguliere teelt bespaart ook 

menskracht in de veiligheidsketen. Het is een middel dat vrij verkrijgbaar is. 

 Sluit aan bij de opmerkingen over mensenhandel. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

 Sluit aan bij de complimenten over het toegenomen cijfermatige inzicht. 

 Wijst erop dat de dalende geweldsincidenten alleen uitgaansgeweld in het centrum betreffen en niets 

zeggen over de rest van de stad. Dat is alvast een indicator voor de Begroting 2016. 

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren): 

 Looft de persoonlijke aanpak van veelplegers en het dalend aantal woninginbraken. 

 Is bezorgd over cameratoezicht op bedrijventerreinen. Hebben bedrijven voldoende aandacht voor 

ethische aspecten? Overlegt de gemeente over het tijdig wissen van beelden? 

 Vindt het belangrijk dat mensenhandel in beeld wordt gebracht. Dat is een doelstelling. 

 Leest in het deelprogramma over fysieke veiligheid niet dat naast mensen ook dieren gewond 

kunnen raken. Bij evacuaties komen dieren wel aan bod. 

 Vindt dat de risico's van aardbevingen nadrukkelijker in de rekening mogen. 

Burgemeester Den Oudsten: 

 Beaamt dat het beeld redelijk stabiel is met fluctuaties. 

 Nuanceert de Misdaadmeter. Wanneer andere gemeenten het beter doen, verandert de Groningse 

positie ook zonder dat het hier slechter hoeft te gaan. 

 Vindt dat het altijd beter kan, maar dat het vooral veel slechter kan. 
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 Wil het prostitutiebeleid tegen het licht houden, ook in relatie tot mensenhandel. 

 Stelt dat het altijd de vraag is of de ketenaanpak mensenhandel nog intensiever moet. 

 Zal in september bij het prostitutiebeleid meer cijfers over mensenhandel aanleveren in een korte 

nota met hoofdlijnen. Illegale prostitutie is moeilijk zichtbaar te maken. 

 Ziet het als verantwoordelijkheid om zoveel mogelijk vrouwen de gelegenheid te bieden voor een 

ander perspectief te kiezen. Dat is ingewikkeld en arbeidsintensief. 

 Levert eind volgende week een brief over drugsbeleid en de voornemens van het college hoe dat te 

veranderen. 

 Deelt de opmerkingen over de achterdeurproblematiek en wil haast maken om ruimte te krijgen, 

maar ziet dat helaas op korte termijn niet gebeuren door de instelling van het Rijk. 

 Blijft met andere burgemeesters druk uitoefenen. Helaas zullen tot het lukt de risico's van illegale 

wietteelt in de wijken aanwezig blijven. Een ontploffing is extreem, een brand volstrekt reëel.  

 Ziet dat het aantal kamercontroles iets is toegenomen en staat voor een integrale aanpak waarbij 

fysieke veiligheid en gedrag aan bod komen samen met studentenverenigingen. 

 Informeert de raad zodra er nieuwe afspraken komen met de Veiligheidsregio. 

 Heeft de indruk dat de helft van de overlastmeldingen met geluid te maken heeft en ziet een relatie 

met het ombouwen tot studentenpanden. Onveiligheidsgevoel is lastig te beoordelen. 

 Noemt als tweede verklaring dat hulpverlening onder druk staat, waardoor afwijkende of verwarde 

mensen meer in de wijken verblijven. Zij zijn niet per definitie gevaarlijk, maar vergroten wel het 

gevoel van onveiligheid. Dit speelt meer in goedkope wijken. 

 Ziet een afname in overlastgevende groepen jongeren, maar blijft er onverminderd aandacht voor 

houden in een geïntensiveerde ketenaanpak met onderwijsinspectie, jeugdwerkinstellingen en 

buurtwerk. 

 Wil nagaan of ook samengewerkt wordt met hoger onderwijs, in elk geval met het mbo. 

 Concludeert uit de toename in overlastmeldingen dat de overlast en/of de meldingsbereidheid is 

toegenomen. 

 Beaamt dat de geweldsincidenten de binnenstad betreffen en binnen proportie blijven, maar wel 

voortdurend aandacht vereisen zodat het niet uit de hand loopt. 

 Antwoordt dat het een gemeentelijke verantwoordelijkheid is ex-gedetineerden zo goed mogelijk te 

huisvesten. 

 Houdt daarbij ook altijd het aspect van openbare orde en veiligheid in het oog, zeker wat betreft de 

locatie van zedendelinquenten. 

 Legt uit dat Exodus anders gefinancierd is. Door bezuinigingen leiden ze niet meer zo intensief door 

naar werk. De indruk is niet dat dit het gemeentelijk werk beïnvloedt. 

 Kan cameratoezicht bij bedrijven niet aanpakken als het op privéterrein gebeurt. Bedrijven onder 

gemeentelijke controle zijn strak geprotocolleerd. Beelden worden niet of kort bewaard. 

 Heeft niet de indruk dat hier grote problemen zijn, maar staat open voor andere signalen. 
 

Programma 11 Student en Stadjer  

Programma 12 Bedrijfsvoering  

Programma 13 College en raad  

Programma 14 Algemene inkomsten en post onvoorzien  

Paragraaf 3 Weerstandsvermogen risicobeheersing  

Paragraaf 4 Onderhoud kapitaalgoederen  

Paragraaf 5 Financiering  

Paragraaf 6 Verbonden partijen  

Paragraaf 8 Lokale heffingen  

Jaarrekening (financieel, perspectief, baten en lasten, balans) 

Accountantsverklaring 

Mw. Koebrugge (VVD): 

 Is positief over de verbeterde financiële positie van de stad. 

 Is ook positief over het contact met de burger, dat waarschijnlijk nog beter zal worden met 14050. 

 Is blij dat de gemeente is geslonken van 3000 naar 2800 fte en dat frictiekosten meevielen. 
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 Complimenteert de goed verlopen overgang naar SSC, al kan de klanttevredenheid beter. 

 Ziet eindelijk verbetering van het weerstandsvermogen en wil snel doorgroeien naar een ratio van 

1,00. 

 Constateert dat makkelijke bezuinigingen inmiddels behaald zijn. Heeft het college een idee hoe de 

resterende bezuinigingen gerealiseerd kunnen worden? 

 Is blij dat Groningen van plek 1 naar plek 13 is gedaald met lasten. Stadjers mogen in hun 

portemonnee voelen dat het financieel beter gaat. 

Dhr. Van den Anker (Student en Stad): 

 Is blij met de toegenomen klanttevredenheid over website en balie.  

 Wil weten of er indicatoren komen over telecommunicatie. Waarom zijn die er nog niet? 

 Vraagt waarom het niet gelukt is meer noordelijk in te kopen. Dit moet sterker. 

 Is teleurgesteld dat het Generatiepact maar zes banen opleverde. Dit zet geen zoden aan de dijk voor 

verjonging van de organisatie. 

 Sluit aan bij de accountant dat het college eerder informatie in moet winnen bij verbonden partijen. 

Bij Martiniplaza kwam er een extra afwijking van 1,3 miljoen euro. 

 Blijft Airport Eelde ook een zorgpunt vinden. 

 Kan zich niet aan het idee onttrekken dat de stijging van het weerstandsvermogen alleen maar komt 

door het geluk van een hogere waardering van de Enexis-aandelen. Zonder die meevaller was het 

weerstandsvermogen op 0,79 blijven steken. 

 Vraagt op welke termijn uitsluitsel ontstaat over de verkoopbaarheid van de aandelen. 

 Ziet problemen met de haalbaarheid van resterende bezuinigingen en hoopt op snelle goede 

voorstellen. De vertragingsrisico's mogen niet groter worden. 

Dhr. Van der Meide (PvdA): 

 Is voor een nieuwe nota Weerstandsvermogen en kan niet wennen aan de kwalificatie matig bij 

dekking van 100%, dat lijkt veel beter. 

 Wil ook de systematiek van de grondexploitaties daarbij opnieuw bekijken. 

 Staat achter vernieuwing in het sociaal domein, maar met het benoemen van risico's. 

 Ziet graag meer efficiency in een noordelijk belastingkantoor. 

 Leent graag meer geld dat verantwoord wordt beheerd, zoals bij Triodos Bank. 

 Oppert de aandelen Waterbedrijf niet te verkopen. Er loopt een groot project in Vinkhuizen en ze 

kunnen wellicht opgevoerd worden als stille reserve gezien hun waarde. 

 Is blij dat nadere informatie over het Infoversum volgt na een eerdere VVD-vraag. 

 Is tevreden met het financieel resultaat, dat ruimte biedt voor nieuw beleid. 

 Wil meer inzet op SLOI bij projecten als Suikerunie en Paterswoldseweg. 

 Ziet meer mogelijkheden voor noordelijke werkgelegenheid bij externe inhuur, opleidingen, 

verzekeringen en medisch. 

 Vraagt naar de verwachtingen voor Healthy Ageing. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

 Complimenteert de daling van externe inhuur, kan het nog verder teruggedrongen worden? 

 Vraagt of de raad kwalificaties als matig en voldoende voor het weerstandsvermogen formeel aan 

mag passen, bijvoorbeeld dat 0,80 ook voldoende is. 

 Ziet na het lijstje van lokale lasten de VVD nu hameren op de lijst voor aantal 

bijstandsgerechtigden. Wat is het volgende ranglijst? Ze zijn relatief. 

 Vraagt of de vervelende overschotten bij Wmo-budgetten structureel zijn of dat niet goed begroot is. 

De 1,7 miljoen af te romen euro staat in schril contrast met bezuinigingen. 

 Informeert hoe het kan dat 13,5 in plaats van 5 miljoen euro vrijvalt voor nieuw beleid. Ligt het 

alleen aan de collegevorming of ook aan de reorganisatie? 

 Is bezorgd omdat bezuinigingen steeds vaker gedekt worden met incidentele middelen of met geld 

voor nieuw beleid. Hopelijk komt er een rapportage bij de voorjaarsnota. 

 Wil weten welke maatregelen genomen zijn en gaan worden om subsidieaanvragen tijdelijk te 

behandelen. Al jaren worden termijnen overschreden in veel gevallen. 

 Herinnert aan de woorden van de heer Baldew en is blij dat de voorspelbaarheid van het 

rekeningresultaat is toegenomen. 
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Dhr. Luhoff (D66): 

 Ziet dat de voorspelbaarheid is toegenomen ten opzichte van de tweede rapportage. 

 Had bij de tweede rapportage graag een prognose gezien van de sociale werkvoorziening, inzicht in 

teruggelopen bouwleges en het later inzetten van armoedebeleid. 

 Leest dat het voordeel van het BTW-compensatiefonds nog niet verwerkt was. Hoe staat het met de 

financiële administratie? Met DaFinci 2.0 en een nieuw managementinformatiesysteem moet veel 

mogelijk zijn. 

 Vraagt zich af of de raad de 1% onrechtmatigheid scherper kan stellen, omdat de score er structureel 

onder ligt. 

 Lijkt de sprong in weerstandsvermogen positief, maar hij waarschuwt dat 84% in grondexploitaties 

zit en dat nog te realiseren bezuinigingen lastig zullen zijn. Goed risicomanagement blijft nodig. 

 Constateert dat de sprong komt door verlaging van risico's, maar vooral door de hogere waardering 

van Enexis-aandelen. 

 Voert liever niet te veel zachte stille reserves aan op het weerstandsvermogen en vraagt de 

accountant om advies hierover. 

 Spreekt graag door over ICT-ontwikkelingen. Er is veel gebeurd, vooral wat betreft digitale 

werkplekken en digitalisering van bestuursinformatie. Wil het college ook terugblikken op de 

andere werkprocessen en op informatieveiligheid in verband met de decentralisaties? 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

 Wil kunnen zien hoe snel vragen telefonisch beantwoord worden. 

 Vertrouwt erop dat de waardering van de website met de nieuwe verder zal stijgen. 

 Ziet liever vroegtijdige oplossingen, zodat mensen niet naar de bezwaarschriftencommissie of de 

Ombudsman hoeven te stappen. 

 Sluit aan bij opmerkingen over SSC en voorspelbaarheid van het resultaat. 

 Vindt dat het zelfcontrolerend vermogen van de gemeente beter moet. 

 Vreest dat voorlopig geen einde komt aan de forse risico's van Meerstad en andere 

grondexploitaties. 

 Constateert dat het moeilijk blijft de bezuinigingstaakstellingen te halen. Kan het college al 

duidelijk aangeven welke realistisch haalbaar zijn? 

 Verkoopt de aandelen Waterbedrijf graag snel. 

 Vindt het positief dat het weerstandsvermogen is gestegen. 

 Vraagt zich af of en tegen welke prijs de Enexis-aandelen verkocht kunnen worden. 

 Verbaast zich erover dat geen afspraken zijn gemaakt met verbonden partijen over het tijdig 

aanleveren van informatie. 

 Verzoekt te reageren op de moeizaam verlopen dienstverlening aan DAL-gemeenten. 

 Betreurt dat de problemen met de Wet BUIG niet eerder zijn opgelost en gaat ervan uit dat ze zich 

niet meer voordoen na de screening. 

 Sluit aan bij de SP wat betreft Wmo-overschotten. 

Dhr. Van der Glas (GroenLinks): 

 Verbaast zich erover dat 20% lang moet wachten bij het KCC. Hoe kan dat? 

 Neemt aan dat het nieuwe telefoonsysteem wel gegevens levert. 

 Acht burgerparticipatie een groot goed. Let's Gro levert veel belangstelling op. 

 Denkt dat het team control een kwaliteitsimpuls levert voor de controlefunctie. 

 Vindt voorbeelden van duurzame inkoop matig, zeker gezien de doelstelling in 2015 volledig 

duurzaam in te kopen. Bij leerlingenvervoer zijn duidelijk kansen gemist. 

 Is wel blij met de stijging van regionale inkoop. 

 Is niet onder de indruk van de resultaten van het Generatiepact. 

 Blijft bezorgd over afboekingen op grondexploitaties, al lijken de juiste maatregelen tijdig genomen 

te zijn en zijn er in Meerstad iets meer huizen verkocht dan begroot. 

 Vraagt waarom het college de aandelen Waterbedrijf niet in de stille reserves opneemt. 

 Sluit aan bij de zorgen over het realiseren van bezuinigingen. 

Dhr. Bolle (CDA): 

 Sluit aan bij complimenten over de loketfunctie. Voor veel mensen is dit het enige contact met de 
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gemeente. 

 Vraagt waaruit het college de trend opmaakt dat mensen als eerste aan zet zijn in hun sociale 

omgeving, terwijl percentages van sociale samenhang en actieve burgers dalen. 

 Is blij met aansluiting bij de landelijke berichtenbox. 

 Is benieuwd wat het college bedoelt met bovenmatige proceskostenvergoedingen. 

 Vindt het goed dat slagen zijn gemaakt op financiën en control. Leidt dit ook tot betere 

voorspelbaarheid? 

 Ziet geen verbetering van het stimuleren van lokaal bedrijfsleven, terwijl het een van de speerpunten 

is. 

 Is benieuwd of bekend is wat voor soort functies niet intern opgevuld kunnen worden. 

 Complimenteert met de stijging van het aantal functioneringsgesprekken. 

 Constateert dat de stijging van het weerstandsvermogen komt door een hogere waardering van een 

van de minst harde posten, de Enexis-aandelen, en niet door eigen inzet. 

 Is benieuwd naar de inschatting van het college over de bezuinigingsopgave. Het is goed dat het 

college de raad informeert, maar het gaat vooral om sturen op realisatie. 

 Leest dit jaar niets terug over de rekening-courantverhoudingen. Gaat het dus goed? 

 Vraagt of de 65.000 euro voor voorbereiding van de cultuurnota niet uit de begroting van 2015 

gedekt zou kunnen worden. 

 Steunt afstemming van de cultuurnota met de provincie. 

 Is blij dat een wijkfiliaal van de bibliotheek in De Wijert gerealiseerd lijkt te worden. 

 Steunt reserveren voor de Westelijke Ringweg, zeker omdat de provincie ook bij wil dragen. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

 Complimenteert de ambtenaren met de hoge cijfers voor dienstverlening. 

 Vraagt wat het college doet om proceskostenvergoedingen te beperken. Worden WOZ-waarden nog 

nauwkeuriger gecontroleerd? Hoe groot is het probleem financieel? 

 Pleit voor verlaging van begrafenisrechten, die nu meer dan kostendekkend zijn. 

 Is benieuwd in hoeverre stadhuisleges verlaagd kunnen worden om het stadhuis als trouwlocatie 

populairder te maken. 

 Is blij dat de voorspelbaarheid en kwaliteit van totstandkoming van de rekening verbetert. 

 Vraagt of de gemeente de aandelen Waterbedrijf niet in eigen beheer zou moeten houden. 

 Sluit aan bij Student en Stad wat betreft Enexis-aandelen. 

 Gaat ervan uit dat het college afspraken maakt met verbonden partijen over informatieaanlevering, 

zoals de accountant adviseert. 

 Vindt het weerstandsvermogen en de realisatie van bezuinigingen belangrijke aandachtspunten. 

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren): 

 Ziet toegenomen tevredenheid over KCC, maar wijst erop dat veel misgaat bij terugbelafspraken. 

Komt er een plan van aanpak om de effectiviteit te verbeteren? 

 Vindt digitalisering mooi, maar hoopt dat mensen die digitaal niet goed meekomen ook goede 

toegang houden tot de gemeente. 

 Waarschuwt dat het overgaan naar een centrale webredactie tot vervlakking kan leiden, terwijl 

diepgang nodig is. Afdelingen weten zelf welke informatie relevant is. 

 Vindt Google Translate niet toereikend en eerder verwarrend. 

 Is blij met duurzame innovaties in de bedrijfsvoering en roept op de kantine niet over te slaan. Vlees 

is de grootste vervuiler. 

 Ziet graag dat bij outsourcing van ICT goed op privacy gelet wordt. 

 Vindt inzet op social return een goede zaak. 

 Waarschuwt dat oudere werknemers mogelijk moeilijker meekomen met ambtenaar 2.0. 

 Vraagt zich af hoeveel zin het Generatiepact heeft, aangezien op korte termijn veel medewerkers 

met pensioen gaan. Het moet vrijwillig gebeuren. 

 Vindt de 4,5 miljoen euro voor het pand aan de Europaweg zonde. Wat weerhoudt de gemeente om 

het onder te verhuren zoals in de Waagstraat? 

 Is bezorgd over de vraag of aardbevingen, aangepaste bouwnormen en decentralisaties wel 

voldoende zijn meegenomen in het weerstandsvermogen. 
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 Vindt het zorgwekkend dat de limiet voor aan te trekken leningen geschrapt is gezien de hoge 

schuld. 

 Zou graag ook lopende leningen bij duurzame banken onderbrengen. 

 Ziet Airport Eelde liever niet als verbonden partij. 

 Hoopt dat de leges kostendekkender worden. 

 Complimenteert de kwaliteit van de totstandkoming van de rekening. 

 Leest dat het onduidelijk is wie voor welke informatie verantwoordelijk is en dat sommige 

informatie laat is aangeleverd. Welke verbetermogelijkheden ziet het college? 

Wethouder Van Keulen: 

 Is blij dat de hoofdmoot van SSC gelukt is. Nu gaat het om stabilisatie en doorontwikkeling. 

 Heeft sinds februari duurzaamheid en regionale werkgelegenheid als belangrijke uitgangspunten van 

het nieuwe inkoopbeleid. 

 Denkt dat de rek er wel uit is wat betreft verlagen van externe inhuur. Een mate van flexibiliteit is 

nodig en het ligt ruim beneden de normen van de raad. 

 Legt uit dat interne kandidaten wel moeten matchen met een functie en vindt het ook altijd het beste 

om mensen te herplaatsen. Dat lukt niet altijd. 

 Vindt de resultaten van het Generatiepact ook tegenvallend en spreekt hier vaak over. Jong talent 

aantrekken is belangrijk. Bij de P&O-commissie komt dit uitgebreid aan de orde. 

 Staat voor de vrije lunchkeuze van medewerkers. 

Dhr. Drost (accountant E&Y): 

 Legt uit dat het niet is toegestaan een hogere waarde van de aandelen Waterbedrijf nu al op de 

balans te zetten, dat kan pas bij verkoop en realisatie van die winst. 

 Adviseert te inventariseren hoe korte- en langetermijnrisico's zich verhouden en daarop af te 

stemmen op het percentage stille reserves. Accountants zijn van nature voorzichtig. 

 Ziet wat dat betreft nog uitdagingen voor de decentralisaties, bedrijventerreinen, de 

realiseerbaarheid van bezuinigingen en de ontwikkeling van de algemene uitkering. 

 Legt uit dat verschillen in rekening-courantverhoudingen ontstonden door het dienstenmodel. De 

meesten zijn weg, de resterende sluiten aan. 

 Ziet bij gemeenten over het algemeen dat een weerstandsvermogen van 1,00 gehanteerd wordt. 

Wethouder Schroor: 

 Dankt voor de complimenten en neemt de aanbevelingen van de accountant over. 

 Vertelt dat de eerste fase van 50 miljoen bezuinigingen voor 95% is afgerond. 26 miljoen euro nog 

te realiseren bezuinigingen zijn deels al belegd en gepland in de organisatie. 

 Schat dat nog 10 tot 12 miljoen euro structurele bezuiniging als taakstelling op de organisatie rust. 

Keuzes zijn nodig in een ingewikkelde kerndoelendiscussie, waarbij de gemeente sommige dingen 

niet meer of anders zal moeten doen. 

 Zegt dat de gemeente er financieel goed voorstaat, maar dat ze volop aan de bak moet op dit punt 

om de mooie voorspellingen ook uit te laten komen. 

 Kan in de volgende rekening telecommunicatie beter monitoren, ook wat betreft terugbelacties en 

hoe lang afhandeling duurt. 

 Onderzoekt mogelijkheden voor verkoop van Enexis-aandelen aan een provincie en start gesprekken 

met deze provincie op zodra het bestuur rustig in het zadel zit. 

 Zou naast dat het niet mag het ook onverstandig vinden de aandelen Waterbedrijf op te nemen in het 

weerstandsvermogen. De verkoopmogelijkheden zijn veel beperkter dan bij het beursgenoteerde 

Enexis met maar een kopende partij. 

 Ziet mogelijke waardetoevoeging als het Waterbedrijf kiest voor dividenduitkering en voor 

samenvoeging met Drenthe en wil dat afwachten. 

 Ziet het niet als de taak van de overheid om aandelen te beheren, maar wil wel een klein belang in 

het Waterbedrijf houden. 

 Legt uit dat de verkoop niet ingeboekt is en een incidentele winst zal betekenen. 

 Wijst erop dat de raad de spelregels voor weerstandsvermogen bepaalt, maar zich wel tot actuele 

reële risico's beperkt. 

 Kan zich niet voorstellen dat Groningen 0,80 als zeer goed zou bestempelen. 1,00 is gangbaar. De 
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raad heeft wel enige ruimte. 

 Kan in juni het tijdpad aangeven om te komen tot een noordelijk belastingkantoor. 

 Zet een deel van de Wmo-overschotten binnen het domein in. 

 Ziet als verklaring onder meer de wisselende informatie vanuit het Rijk, maar wil kijken of lager 

begroten raadzaam is op termijn. Gezien de ontwikkelingen is dat het komende jaar nog niet 

verstandig. 

 Legt uit dat uitvoering niet altijd parallel verloopt met beleid. De verkiezingen in 2014 spelen mee. 

 Streeft naar het uitgeven van geld voor de doelen, maar gaat niet op zoek naar projecten. Bij extra 

armoedebeleid zijn middelen ook beschikbaar gebleven voor het domein. 

 Ziet dat te laat behandelde subsidieaanvragen daalden van 30 naar 20% en streeft naar nog lager. 

Meer tijd geven voor reactie zou kunnen helpen. Vaak ligt het aan late aanlevering van informatie 

door aanvragende partijen. 

 Beaamt dat de totstandkoming soepeler was en werkt aan verbeterpunten. De centrale administratie 

versnelde het inzicht tot concernresultaten. De interne controle moet beter. DaFinci 2.0 en het 

nieuwe informatiesysteem werken goed. 

 Bevestigt dat meer gedaan is aan ICT dan in de rekening staat en zegt toe in de tweede helft van 

2015 alles in een brief op een rij te zetten, ook de ambities. 

 Wil voorkomen dat mensen naar de Ombudsman moeten gaan door vroege interventies, maar het 

instrument blijft natuurlijk nodig. 

 Zag de kwetsbaarheden bij de DAL-gemeenten bij de start van de dienstverlening, waarover de 

gemeenten tevreden zijn. 

 Bedoelt dat veel geld gemoeid is met proceskosten. Bureaus vragen mensen namens hen te 

procederen en als maar 1 euro wordt toegekend, draait de gemeente voor de kosten op. 

 Wil met rechtstreeks contact zoveel mogelijk WOZ-waarden verbeteren. 

 Zag dat de wetswijziging wel iets hielp, maar het blijft een aandachtspunt. 

 Spreekt tegen dat het weerstandsvermogen door geluk is gegroeid. Het is een bewuste keuze 

geweest de toegenomen waarde van Enexis-aandelen niet af te romen. Ook had het college andere 

maatregelen genomen als de waardestijging zich niet voor had gedaan. 

 Staat nooit outsourcing van privégegevens toe waar bedrijven niet bij mogen. De gemeente blijft 

daar eigenaar van. Het is een zoektocht wat wel en niet out te sourcen. 

 Beaamt de risico's van aardbevingen, maar kan die ten eerste onmogelijk inschatten en vindt het ten 

tweede aan de veroorzaker om eventuele schade te vergoeden. 

 

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 22.25 uur. 


